
Pedagogická fakulta MU                                 Zápisy ze zasedání AS PdF MU – ak. r. 2019/2020  

Č. j.: MU-IS/85796/2020/1163864/PdF-1 

 

Zápis z 5. zasedání AS PdF MU  

ze dne úterý 7. dubna 2020  

(od 14:00, zasedací místnost děkanátu, Poříčí 7) 

 

Přítomni:     

Komora akademických pracovníků:   

doc. Mgr. Martin Adam, Ph.D.   

Mgr. Helena Durnová, Ph.D.    

Mgr. Iva Frýzová    

doc. Mgr. Petr Hala, Ph.D. et Ph.D.   

Mgr. et Mgr. Marek Lollok, Ph.D. 

doc. Mgr. Petr Najvar, Ph.D.  

PhDr. Hana Peloušková, Ph.D. 

Mgr. Marcela Poučová, Ph.D.    

RNDr. Hana Svobodová, Ph.D.  

Mgr. Jiří Šibor, Ph.D. 

Mgr. Jaroslav Vrbas, Ph.D.  

Mgr. Martin Vrubel, Ph.D.  

 

 

Studentská komora:     

Bc. Tereza Břicháčková 

Bc. et Bc. Eliška Hegerová 

Mgr. Lucie Honzírková 

Bc. Petr Ostrý 

Mgr. Zuzana Szabó Lenhartová 

Terezie Otrubová 

Bc. Veronika Pšenáková 

Mgr. et Mgr. Markéta Sedláková 

Mgr. František Trapl 

Mgr. Ondřej Zabloudil Pechník 

 

 

(přítomno celkem 22 senátorek a senátorů)

 

Omluveni:  

Petr Dušek 

 

Hosté: 

doc. PhDr. Jiří Němec, Ph.D. – děkan  

prof. PhDr. Mgr. Tomáš Janík, Ph.D. – proděkan pro výzkum a akademické záležitosti 

PhDr. David Kroča, Ph.D. – proděkan pro magisterské studium a záležitosti studentů 

PhDr. Mgr. Helena Vaďurová, Ph.D. – proděkanka pro kvalitu a strategii 

Mgr. Zdeněk Janík, M.A., Ph.D. – proděkan pro internacionalizaci 

doc. Mgr. Tomáš Káňa, Ph.D. – proděkan pro bakalářské studium a přijímací řízení  

doc. PhDr. Mgr. Simona Koryčánková, Ph.D. – proděkanka pro rozvoj a vnější vztahy 

Mgr. Bc. Daniela Němcová – tajemnice 

Ing. Eduard Hofmann – ekonom analytik 

Mgr. Jan Šplíchal – vedoucí sekretariátu děkana 

 

Zapisovatel:  
Karel Doleček 



 

Návrh programu zasedání senátu: 

1. Schválení programu zasedání 

2. Schválení zápisu ze 4. zasedání AS PdF MU v akademickém roce 2019/2020 

3. Schválení rozpočtu PdF MU na rok 2020 

a. Pravidla sestavování rozpočtu 

b. Pravidla hospodaření 

c. Rozpočet kateder a institutů, Centralizované prostředky, DIF PdF_2020, Návrh 

rozdělení hospodářského výsledku 2019, Rozpočet PdF_2020_ NEIN, Rozpočet 

PdF_2020_INV 

4. Volba zástupce PdF v Ekonomické komisi AS MU 

  



Z důvodu opatření vlády a vedení Masarykovy univerzity v souvislosti s pandemií COVID-19 

proběhlo jednání online s využitím platformy MS Teams. Hlasování proběhla v Informačním systému 

MU a protokoly o hlasování jsou přílohou tohoto zápisu. Veřejnost měla k jednání přístup skrze odkaz 

na přímý přenos včetně možnosti klást dotazy. 

 

1. Schválení programu zasedání 
Předseda Akademického senátu PdF MU M. Adam uvítal přítomné senátory, senátorky a 

hosty a zahájil 5. zasedání AS PdF MU v akademickém roce 2019/2020. Jednání bylo 

zahájeno jako usnášeníschopné v počtu 21 senátorů a senátorek. 

Předseda zopakoval technické instrukce ohledně vedení jednání a hlasování, které byly 

zaslány předem také emailem.  

Jako skrutátory pro dané zasedání navrhl předseda Adam senátorku Sedlákovou a senátora 

Lolloka, kteří s návrhem souhlasili, jiné návrhy nebyly podány.  

 

AS PdF MU schvaluje návrh na skrutátory 5. zasedání v akademickém roce 2019/2020: Mgr. 

et Mgr. Markéta Sedláková a Mgr. et Mgr. Marek Lollok, Ph.D. 

Pro: 21, proti: 0, zdržel se: 0 

 

K jednání se připojil senátor Šibor, účastní se 22 senátorů a senátorek.  

 

Předseda Adam: představil program jednání. Nebyly vzneseny připomínky. 

 

AS PdF MU schvaluje program 5. zasedání v akademickém roce 2019/2020 v předloženém 

znění. 

Pro: 22, proti: 0, zdržel se: 0. 

 

2. Schválení zápisu z 4. zasedání AS PdF MU v akademickém roce 2019/2020 
Předseda Adam: obdržel před zasedáním několik drobných připomínek, které do zápisu 

zapracoval. Žádné připomínky k zápisu na místě žádné nebyly předneseny.  

 

AS PdF MU schvaluje zápis z 4. zasedání AS PdF MU v akademickém roce 2019/2020. 

Pro: 22, proti: 0, zdržel se: 0. 

 

3. Schválení rozpočtu PdF MU na rok 2020 
Předseda Adam: rozpočet se schvaluje ve třech částech. Pravidla pro sestavování rozpočtu, 

Pravidla hospodaření a podklady pro samotný rozpočet na rok 2020. Materiály byly 

předjednány s vedoucími pracovišť a Ekonomickou komisí. Předal slovo děkanu Němcovi.  

Děkan Němec: rozpočet je koncipován jako prorůstový. Rozpočtová opatření, která byla 

v minulosti uplatněna přináší své pozitivní dopady.  

S Ekonomickou komisí řešili téma rozpočtu už od listopadu a podněty EK se promítly do 

návrhu dokumentů. Za prvé se výkonnostní parametr K nezapočítává do přerozdělení mezi 

katedrami a zůstává katedrám celý. Do přerozdělení se promítnou až příjmy nad 125 %. 

Dlouhodobě vedeme diskuzi o tom, že máme pracoviště, která nemohou růst, protože je malý 

zájem potenciálních studentů o dané studijní programy. Rozpočet je solidárnější než v 

minulém roce, protože jsme dostali více peněz z fondu P (dříve fond F).  

Letos byly také do podkladů zahrnuty zůstatky jednotlivých pracovišť, aby byl větší 

vhled do celkových financí fakulty. Tyto zůstatky budou součástí příjmové stránky od příštího 



roku, letos už to bylo vydiskutováno, ale ještě nezahrnuto, aby byl dostatek času se změně 

přizpůsobit.  

Byla zvažována možnost, že budou v příštím roce růst tarifní složky platu na 

univerzitní úrovni, ale nevíme zatím, o kolik by to bylo. Letošní rozpočet jsme se snažili 

připravit s tímto výhledem.  

Skrze pravidla hospodaření vyzývají pracoviště, aby se snažila vytvořit si rezervu ve 

výši 3 %, protože nikdo neví, jak současná pandemická situace dopadne na veřejné rozpočty. 

Budou se o rezervu snažit i na úrovni centralizovaných prostředků.  

Předseda Adam: předal slovo předsedovi EK. 

Senátor Vrubel: potvrzuje shrnutí děkana Němce. Projednávané parametry rozpočtu byly za 

Ekonomickou komisi představovány průběžně na dřívějších jednáních senátu. Existuje též 

průběžná zpráva o činnosti komise v IS, která je členům akademické obce k dispozici. Komise 

pracovala s velkým nasazením i v těchto dnech, a to skrze videokonferenci a 

email. Ekonomická komise souhlasí s předloženým materiálem a doporučuje jej ke 

schválení. Předseda EK poděkoval všem členům komise za jejich práci. 

Senátor Lollok: jak se dospělo k 3 % pro rezervu pracovišť? 

Děkan Němec: je to hodnota, který vyšla jako minimální smysluplná rezerva, 3 % je také 

hranice, která zapadala už do připravených podkladů, jiná hodnota by znamenala 

několikatýdenní práci začít znovu. To by si vyžádalo odložení projednání rozpočtu. Pokud se 

situace s veřejnými financemi bude vyvíjet příznivě a rezervy nebude potřeba, tak bude vydán 

pokyn k využití daných prostředků.  

Senátorka Durnová: proč došlo ke změně v pravidlech pro převod zbylých prostředků 

financí? Povolený zůstatek se už neodvíjí od velikosti pracoviště, ale je pevně určen? 

Děkan Němec: pravidlo o relativní velikosti se diskutovalo, ale rozhodli se pro jednoduchost. 

Senátorka Durnová: nedává smysl, že velká katedra s mnoha pracovníky má stejný limit 

jako ta nejmenší. 

Děkan Němec: rezerva je určena procentuálně, tím je velikost ošetřena. Ale mimo tyto 

mimořádné okolnosti mají být prostředky pracovišť čerpány a ne zadržovány (nebo jen 

v minimální výši). Jinak by některá pracoviště mohla zadržovat velké množství peněz a byla 

by legitimní otázka, proč takhle fakulta hospodaří a zda potřebuje tolik financí, kolik dostává. 

Zároveň se zůstatky budou započítávat do příjmů a tím ztrácí z hlediska rozpočtu pracoviště 

smysl je hromadit.  

Senátorka Durnová: ale je to to zmenšení manévrovacího prostoru pro katedry. 

Děkan Němec: 600 000 Kč je hodně peněz i pro velkou katedru, menší to nikdy nemá šanci 

dát dohromady. 

Senátor Vrubel: v EK se toto diskutovalo. Původní návrh předložený Ekonomické komisi 

předpokládal, že bude umožněno převádět významně nižší částku, než nyní navržených 600 

tis. Kč. Částka 600 tis. vyšla z diskuse Ekonomické komise s děkanem. Pro její stanovení byla 

důležitá aktuálně platná pravidla, která s částkou 600 tis. počítají a také fakt, že i většina 

kateder s velkým počtem pracovníků, převádí meziročně nižší částku, než je stanovená 

hranice. 

 

AS PdF MU schvaluje předložená Pravidla rozpočtu PdF MU na rok 2020. 

Pro: 21, proti: 0, zdržel se: 1. 

 

Předseda Adam: přecházíme k Pravidlům hospodaření. Letos přichází změna, že tento 

dokument se nadále nebude schvalovat každý rok, ale bude zůstávat v účinnosti na další roky. 

Předal slovo vedení fakulty. 

Tajemnice Němcová: v letošním návrhu vynechali v Pravidlech část pro specifický 

kalendářní rok. Od roku 2015 se Pravidla obecně totiž neměnila.  

Předseda Adam: předal slovo předsedovi EK 



Senátor Vrubel: Ekonomická komise projednala rozpočet velmi podrobně, šla sloupec po 

sloupci a garantuje, že v rozpočtu není nic skryto - vše je transparentní. EK rozpočet 

podporuje. 

 

Z online jednání se odpojila senátorka Szabó Lenhartová, účastní se 21 senátorů a senátorek.  

 

AS PdF MU schvaluje předložená Pravidla hospodaření PdF MU. 

Pro: 21, proti: 0, zdržel se: 0. 

  

K jednání se připojila senátorka Szabó Lenhartová, účastní se 22 senátorů a senátorek.  

 

 Předseda Adam: požádal o komentář děkana Němce k navrženému rozpočtu. 

Děkan Němec: kromě toho, co řekl na úvod, už dodá jen, že rozdělují více peněz na 

Institucionální podporu. Letos z toho odvedli režijní náklady a zbytek rozdělují na realizací 

výzkumu na jednotlivá pracoviště.  

Pan Novák (veřejnost): může dojít ke škrtům a vyhazovům? 

Děkan Němec: své stavy jsme museli redukovat v roce 2015. Na některých pracovištích až 

na hranici udržitelnosti akreditací. Nemůžeme si dovolit o další akademiky přicházet. I počet 

neakademických pracovníků je velmi nízký – viz režijní náklady. Věří tomu, že stát dostojí 

svým závazkům a také tomu, že k žádným dalším propouštěním nedojde. 

Předseda Adam: požádal o vyjádření předsedu EK. 

Senátor Vrubel: Ekonomická komise projednala rozpočet velmi podrobně, šla sloupec po 

sloupci. EK rozpočet podporuje. 

 

AS PdF MU schvaluje rozpočet PdF MU na rok 2020 v předloženém znění (Rozpočet kateder 

a institutů, Centralizované prostředky, DIF PdF_2020, Návrh rozdělení hospodářského 

výsledku 2019, Rozpočet PdF_2020_NEIN, Rozpočet PdF_2020_INV). 

Pro: 22, proti: 0, zdržel se: 0. 

 

 Děkan Němec: poděkoval Akademickému senátu za schválení těchto dokumentů. 

 

4. Volba zástupce PdF v Ekonomické komisi AS MU. 

Předseda Adam: na minulém zasedání senátor Najvar zmiňoval, že senátorka Lojdová 

z Akademického senátu MU plánuje opustit EK AS MU, čímž Pedagogická fakulta přijde o 

svého zástupce v této komisi. Dnes zde nebude probíhat volba nového člena EK AS MU, to 

je záležitostí AS MU, přihlásit se do ní může kdokoliv. Fakultní senát zde nyní pouze 

vyjadřuje podporu zájemci o kandidaturu. Požádal oba kandidáty, kteří projevili zájem (dr. 

Durnová a dr. Vrubel) o sepsání jejich motivace a publikoval ji v podkladech pro dnešní 

jednání.  

Lukáš Buchta (člen AS MU): Dobrý den, velice mě jako univerzitního senátora zaujal bod 

Vašeho dnešního programu "Volba zástupce PdF v Ekonomické komisi AS MU" - mohli 

byste prosím podrobně vysvětlit, jakým způsobem na pedagogické fakultě tento výběr člena 

EK AS MU probíhá? Velice děkuji za odpověď a přeji Vám hodně štěstí s tímto i dalšími 

online zasedáními AS Lukáš Buchta senátor AS MUNI. 

Předseda Adam: Jak již uvedl při představování bodu, jedná se pouze o nepřesnou formulaci 

v názvu bodu. Jde o vyjádření podpory, ne volbu jako takovou.  

Předseda Adam: tato volba bude oproti předchozím hlasováním tajná. 

Oldřich Tristan Florián (člen AS MU): Mají případní tazatelé z řad veřejnosti možnost, aby 

byli přepojeni do zasedání, nebo musí své dotazy přímo vepsat? Na hlavní stránce fakulty je 



pouze odkaz do kalendáře akcí, kde je uvedeno, že se tazatelé z řad veřejnosti musí ozvat 

předsedovi nejpozději do 5. 4. Mám ale pocit, že senátorka Sedláková v průběhu zasedání 

zmiňovala, že mohou být připojení i ti, kteří o to nějakým způsobem požádají nyní. Ale 

jakým? 

Předseda Adam: Ano, je to možné. Předseda Adam požádal senátorku Sedlákovou, aby 

tazateli poslala příslušný odkaz pro možnost vstupu do přímého přenosu jednání. 

 

Možnost A – Mgr. Helena Durnová, Ph.D.: 4 hlasy 

Možnost B – Mgr. Martin Vrubel, Ph.D.: 15 hlasů 

 

AS PdF MU vyjadřuje podporu Mgr. Martinu Vrubelovi, Ph.D. jako zástupci PdF 

v Ekonomické komisi AS MU.  

 

Senátor Vrubel: poděkoval senátorům za podporu; utvrdilo ho to v tom, že se bude o pozici 

v Ekonomické komisi AS MU ucházet. 

 Senátorka Durnová: pogratulovala senátoru Vrubelovi a poděkovala těm, kteří ji podpořili. 

 Předseda Adam: poděkoval oběma kandidátům za projevení zájmu fakultu zastupovat. 

 

5. Různé 
Předseda Adam: další zasedání proběhne pravděpodobně dle předpokládaného termínu a 

znovu prostřednictvím videokonference v MS Teams.  

 

Další příspěvky k bodu Různé nebyly vzneseny.  

 

Předseda Adam poděkoval všem zúčastněným a ukončil zasedání. 

 

 

Příští zasedání senátu se bude konat 5. 5. 2020 od 14.00 hodin. 

 

 

 

Zapsal: Karel Doleček, v Brně, dne 7. 4. 2020 

 

Schválil: doc. Mgr. Martin Adam, Ph.D., předseda AS PdF MU, v Brně, dne 27. 4. 2020 

 

 

 

 

 

 

 

 

doc. Mgr. Martin Adam, Ph.D.  

předseda AS PdF MU 



Usnesení z 5. zasedání AS PdF MU v akademickém roce 2019/2020 

 AS PdF MU schvaluje návrh na skrutátory 5. zasedání v akademickém roce 2019/2020: 

Mgr. et Mgr. Markéta Sedláková a Mgr. et Mgr. Marek Lollok, Ph.D. 

 AS PdF MU schvaluje program 5. zasedání v akademickém roce 2019/2020 

v předloženém znění. 

 AS PdF MU schvaluje zápis z 4. zasedání AS PdF MU v akademickém roce 2019/2020. 

 AS PdF MU schvaluje předložená Pravidla rozpočtu PdF MU na rok 2020. 

 AS PdF MU schvaluje předložená Pravidla hospodaření PdF MU. 

 AS PdF MU schvaluje rozpočet PdF MU na rok 2020 v předloženém znění (Rozpočet 

kateder a institutů, Centralizované prostředky, DIF PdF_2020, Návrh rozdělení 

hospodářského výsledku 2019, Rozpočet PdF_2020_NEIN, Rozpočet PdF_2020_INV). 

 AS PdF MU vyjadřuje podporu Mgr. Martinu Vrubelovi, Ph.D. jako zástupci PdF 

v Ekonomické komisi AS MU. 

  



Příloha 1 – protokoly z online hlasování v aplikaci E-Volby v Informačním systému MU. 

 



 



 



 



 



 



 



 



 



 

 



 



 



 


